

Школа жизни профессора С.Г. Донича

*Лопатин В.Н., Колесников С.И., Молчанов В.И., Полищук В.В. **

Аннотация. Статья посвящена светлой памяти известного ученого, доктора медицинских наук, профессора, первого ректора Крымского федерального университета имени В.И. Вернадского, государственного деятеля Республики Крым и Российской Федерации, главного научного сотрудника РНИИС Сергея Георгиевича Донича, являвшегося для тысяч граждан в России и на Украине примером гражданского мужества и высокого профессионализма. В ней приводятся данные как о научной школе С.Г. Донича, основанной на комплексном изучении научных проблем обеспечения здравоохранения и национальной безопасности, подготовки кадров и инновационного развития для Крыма России, так и о его жизненном пути, основные этапы которого были и останутся школой жизни для многих из нас, включая авторов этой статьи.

Ключевые слова: школа С.Г. Донича, наука, подготовка кадров, Крым, Россия, здравоохранение, инновационное развитие, национальная безопасность.

Abstract. The article is dedicated to the bright memory of the famous scientist, Doctor of Medical Sciences, professor, the first rector of the V.I. Vernadsky Crimean Federal University, statesman of the Republic of Crimea and the Russian Federation, Chief researcher of the RNIIS Sergey Georgievich Donich, who was an example of civic courage and high professionalism for thousands of citizens in Russia and Ukraine. It provides data on both the scientific school of S.G. Donich, based on a comprehensive study of scientific problems of health care and national security, personnel training and innovative development for the Crimea of Russia, and about his life path, the main stages of which were and will remain a school of life for many of us, including the authors of this article.**

Keywords: S.G. Donich school, science, personnel training, Crimea, Russia, healthcare, innovative development, national security.

* **Лопатин Владимир Николаевич**, научный руководитель Республиканского научно-исследовательского института интеллектуальной собственности (РНИИС), эксперт РАН, заслуженный деятель науки Российской Федерации, доктор юридических наук, профессор. E-mail: info@rniis.ru

Колесников Сергей Иванович, советник РАН, академик РАН, доктор медицинских наук, профессор, заслуженный деятель науки Российской Федерации, лауреат Премии Правительства РФ и высших научных премий имени Н.И. Пирогова и имени И.В. Давыдовского РАМН. E-mail: info@rniis.ru

Молчанов Виктор Иванович, заведующий кафедрой Крымского федерального университета имени В.И. Вернадского, доктор медицинских наук, профессор. E-mail: info@rniis.ru

Полищук Владимир Владимирович, проректор по инновационной деятельности и перспективному развитию Крымского федерального университета имени В.И. Вернадского (2015–2017), председатель Счетной Палаты Республики Крым (2002–2014), заслуженный экономист Украины, кандидат наук по государственному управлению. E-mail: info@rniis.ru

** **Professor S.G. Donich's School of Life**

Vladimir N. Lopatin, Scientific Director of the National Research Institute of Intellectual Property (RNIIS), Expert of the RAS, Honored Worker of Science of the Russian Federation, Doctor of Law, Professor.

Sergey I. Kolesnikov, Advisor of the Russian Academy of Sciences, Academician of the Russian Academy of Sciences, Doctor of Medical Sciences, Professor, Honored Scientist of the Russian Federation, laureate of the Russian Government Prize and the Highest Scientific Prizes of the N.I. Pirogov and I.V. Davydovsky Russian Academy of Medical Sciences.

Viktor I. Molchanov, Head of the Department of the V.I. Vernadsky Crimean Federal University, Doctor of Medical Sciences, Professor. **Vladimir V. Polishchuk**, Vice-Rector for Innovation and Long-term Development of V.I. Vernadsky Crimean Federal University (2015–2017), Chairman of the Accounts Chamber of the Republic of Crimea (2002–2014), Honored Economist of Ukraine, Candidate of Sciences in Public Administration.

